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Volný prodej 6 Kč
/ ostatní distribuce
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ZUZANA HEJNOVÁ NENÍ VE
FORMĚ, TOKIO SI ODPUSTÍ
ČESKÁ ATLETKA VYNECHÁ OLYMPIJSKÉ HRY, LETOS NEZÁVODILA STRANA 11

Svátek slaví: Luboš

V Rokytnici vyhrály vyhlídky, kvůli rozhledně by se muselo kácet
Noční bouřka zkomplikovala včerejší otevření lesoparku a vyhlídek na vrcholu Stráže u Rokytnice nad Jizerou. Bylo nutné prořezat příjezdové cesty,
kam popadaly stromy. Vyhlídky jsou naštěstí v pořádku. Radnice původně počítala s výstavbou rozhledny. „Ukázalo se ale, že by musela být vzhledem
k výšce stromů 35 metrů vysoká a také poměrně úzká, navíc by se musel vykácet kus lesa,“ říká starosta Petr Matyáš. ČTK

Elektrošmejdi útočí na
peníze i zdraví seniorů
Obchodníci s energiemi. Nefér jednání mohou důchodci i nemocní lidé pocítit také fyzicky. Kardiologové.
Upozorňují, že stres může starším lidem uškodit na stavu srdce. Podivné způsoby. Firmy se jich neštítí STRANA 5
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Kdyby o umění jako poslání
přemýšlel každý galerista,
byli bychom světovou umě-
leckou supertřídou. Galerie
moderního umění v Hradci
Králové je nejen zajímavá se-
cesní budova z roku 1912, ale
díky současnému šéfovi Fran-
tišku Zachovalovi i jedna
z nejlepších galerií v Česku.

Čím zajímavým jste
nyní překvapili?
Zakoupením sbírky Karla

Tutsche. Kolegové z výtvarné-
ho umění vnímají tuto sbír-
ku jako součást kulturního
dědictví. Zakoupení tohoto
souboru je vlastně záchranou
pro veřejný sektor a zárukou
jeho přístupnosti pro budou-
cí generace. Má také
nadregionální charakter, což
je velká příležitost. Protože
bude častěji půjčována, pre-
zentována veřejnosti v rámci
expozic a krátkodobých vý-
stav, prostě se s ní bude aktiv-
ně pracovat.

Řekněte nám něco o nyněj-
ších nových výstavách.
Všechny tři nové výstavy

probíhají ve čtvrtémpatře ga-
lerie. To je určeno dočasným
výstavám. Představujeme ná-
vštěvníkům současná témata
týkající se aktuálních problé-
mů. Což je například intimi-
ta. Ta je představena ve skupi-
nové výstavě vmédiu fotogra-
fie, a to v hlavním prostoru.
Další výstava Terezy Severo-
vé v Bílé kostce se zabývá kra-
jinou. A výstava v prostoru
Černá kostka se věnuje pro-
blematice finančních dluhů.
Autorkou je Marie Lukáčová.

Výstava dluhů?
Ano. Představuje dvě nová

videa, která populárním sty-
lem přibližují finanční pro-
blémy. Jde tedy o audiovizuál-
ní koláže, ve kterých kombi-
nuje své kresby, hudbu, text
a samotný zpěv. Skladby se
svým stylem blíží rapu, jsou
tedy velice chytlavé a přístup-
né mladší generaci, kterou
k našemu údivu výstava moc
baví.

Proč její práce označujete
za feministické?
Ve svých pracích poukazu-

je na postavení žen ve společ-
nosti, tedy na hodnotu žen-
ské práce. Tím samozřejmě
naznačuje a dotazuje se k sa-
motnému ohodnocení. A jak
víme, rozdíly tu jsou a jsou
dost patrné. K tomu také pat-
ří práce v domácnosti, což je
kapitola sama pro sebe.

Co nám chce zprostředko-
vat výstava současné foto-
grafie Pozdní intimita?
Výstava kurátorovaná Ji-

řím Ptáčkempoukazuje na in-
timitu. Expozice skrze foto-
grafie přibližuje fenomén tý-
kající se velké části společnos-
ti, neboť jsme uživateli sociál-
ních sítí. Tlak na zveřejňová-
ní citlivých, nebo dříve sou-
kromých, informací je dán
také tím, že masmédia proni-
kají čím dál tím více do sou-
kromí. Najednou nám přijde
normální zveřejňovat více
ze svého soukromí.

Co si myslíte o existenci
sociálních sítí?
Podle mě to je obrovská

a bezbřehá oblast povídání,
příběhů, názorů, sebeprezen-

tací, sebeprojekcí. Pokud na-
příklad dětem nevysvětlíme,
jaká rizika jsou s užíváním so-
ciálních sítí spojená, mohou
být pro ně velice nebezpečné.
Vzniká tu paralelně nepřed-
stavitelná závislost.

O čemmámemožnost
přemýšlet při prohlídce
expozice Strom uprostřed
krajiny?
Strom je symbolem demo-

kracie, tedy spojení s mince-
mi první republiky. Ale taky
s tradicí nově nabyté demo-
kracie se sázením stromů.
Současně v tříkanálové insta-
laci vidíme tento strom koře-
ny na povrchu. Tedy autorka
poukazuje na moment vyko-
řenění. Ve spojení se stavem
demokracie a současnými kli-
matickými změnami máme
možnost metaforicky sledo-
vat zvrácenost.

Comyslíte, že narušilo spo-
lečenské hodnoty?
Společenské hodnoty a tra-

dice narušují všechny ty pře-
kotné změny politických sys-
témů. Především však demo-
kracie první republiky sym-
bolizovala nový stát, dokon-
ce s ním byla bytostně spjata,
ale nestačila hluboce zakoře-
nit. Náhle přišel zvrat v podo-
bě druhé světové války. Krát-
ká hybridní demokracie
a na několik desetiletí totalit-
ní systém. Takže posledních
třicet let se učíme, a to bez
přímé návaznosti, demokra-
tické principy.

Lze to uměním napravit?
Právě umělecká díla mo-

hou momenty jako diskrimi-
nace, zneužívání moci nebo
svoboda slova vizuálně přiblí-
žit. Divák tak vnímá proble-
matiku z jiné perspektivy. An-
gažované formy umění v de-
mokratických politických sys-
témech jsou dalším hlasem

k případné korekci, kde de-
mokracie opouští své hodno-
ty a standardy.

Čím jste se zasloužili o to,
že jste řazeni mezi nejpro-
gresivnější české galerie?
To má několik rovin. Jed-

nak jsme schopni vysvětlo-
vat, co děláme, proč tu jsme
a pro koho to vše je určené.
Když této zprávě divák rozu-
mí, tak se k nám vydá. Nejdů-
ležitější je nastavení progra-
mu tak, aby vysvětloval maxi-
mální šíři výtvarných poloh.

Jak se pak ta šíře předsta-
vuje divákům?
Stále expozice jsou nastave-

ny edukačně. Divák už ne-
bloudí mezi díly, tak jak
tomu je v mnoha galeriích.
Významy jsou představeny
v jednotlivých popiscích, ale
také souborněji v doprovod-
ných publikacích. Tyto kata-
logy vysvětlují podstatu vysta-
vených děl, čímž je to zase
přístupnější. Zvlášť dočasné
výstavy reagují na současné
situace, společenské diskuse,
problematiku, která nás ata-
kuje z médií. Tím pádem je
naše nabídka srozumitelněj-
ší. Prostě se týká nás všech.

Co divák vyžaduje?
Současný divák vyžaduje

srozumitelnost. Pokud má
dílo skryté významy, které
vnímá jen úzká skupina lidí,
je naším úkolem to dovysvět-
lit. Proto mají naše expozice
edukativní charakter.

Jaké je to být ředitelem
takové instituce? Na co
vše si musíte dát pozor?
Už u takto středně velké ga-

lerie se člověk zabývá pouze
managementem. Mít čas na
vlastní kurátorské nebo pub-
likační projekty je něco výji-
mečného. Především sleduji
celkové poslání galerie. No
a taky se snažíme o rozvoj
v tom ohledu, že naše nabíd-
ka bymělamít celorepubliko-
vý i zahraniční dopad.

Kde jste získal přehled
o výtvarném umění?
V letech 2000 až 2006 jsem

studoval Akademii výtvar-
ných umění v Praze. Posléze
jsem vedl Digitální laboratoř
tamtéž a internetovou televi-
zi Artyčok. Takže jsem inten-
zivně z obou poloh sledoval
výtvarné umění a jeho různé
projevy. Od roku 2010 do
roku 2019 jsem žil v zahrani-
čí. V Berlíně jsem se důsledně
seznámil s uměním z globální
perspektivy. Působenímna po-
zici ředitele v Českém centru
v Bukurešti jsem se dokonale
obeznámil s výtvarným dě-
ním na Balkáně. JANA BERANOVÁ

František Zachoval O. LITTERA

„Galerie, to je poslání“

NABÍZÍME:
• Měsíční prémie až 26%

• Náborový příspěvek 10 000 Kč pro vybrané pozice (*)
• Příspěvek na dopravu a stravování

• Příspěvek na životní / penzijní připojištění
• 5 týdnů dovolené, Multisport karta

Více informací o pozicích naleznete na portálu www.jobs.cz

KONTAKT:
• tel.: 543 563 111

• e-mail: personalni.brno@poclain.com

HLEDÁME NOVÉ ZAMĚSTNANCE:

NC OPERÁTOR (*)
MONTÁŽNÍ DĚLNÍK (*)

LAKÝRNÍK (*)
SKLADNÍK

Poclain Hydraulics s.r.o., Kšírova 186, 619 00 Brno-Horní Heršpice, www.poclain-hydraulics.com
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ZA

Seznam všech prodejen na www.albert.cz
Akce platí v prodejnách Albert hypermarket od 14. 7. do 20. 7. 2021
nebo do vyčerpání zásob v jednotlivých prodejnách.

NOVINKA
400 g

VÝHODNÁ CENAVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-22

6990
89,90

VÝHODNÁ CENAVÝHODNÁ CENAVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-42

3990
69,90

VÝHODNÁ CENAVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-25

2990
39,90

VÝHODNÁ CENAVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-30

1390
19,90

VÝHODNÁ CENAVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-13

4590
52,90Albert

Müsli
s ořechy
• 1 kg

Albert
100% jablko
• 2 l
• 1 l = 34,95 Kč
• v nabídce také
Albert 100%
pomeranč s dužinou,
2 l za 69,90 Kč

Albert
Kuchyňské
utěrky
• 1 role
• 2vrstvé

Gustona
Meruňky
• 840 g
• 100 g = 6,37 KčAlbert

Jogurt Bifi bilý
• 400 g
• 100 g = 3,48 Kč

Po aplikaci druhé dávky očko-
vání proti covidu-19 se naka-
zilo 4030 osob z 3,86 milionu
očkovaných, většinaměla po-
zitivní test krátce po aplikaci
vakcíny. Po 14 dnech, kdy
vzniká i podle výrobců maxi-
mální ochrana, je to jen šest
setin procenta z očkovaných.
Po jednání s prezidentemČes-
ké lékařské komory Milanem
Kubkem to řekl ministr zdra-
votnictví Adam Vojtěch. „Je
jasné, že žádná vakcína na
světě nechrání stoprocentně.
Nemůžeme čekat, že se ni-
kdo vůbec nenakazí,“ řeklmi-
nistr. Podle něj očkování eli-
minuje zejména těžké prů-
běhy a lidé se nedostanou do
nemocnic. Lehký průběh ne-
moci má podle něj asi setina
procenta očkovaných, těžký
průběh ještě méně.
Očkovat by se podle Vojtě-

chaměli i mladí a zdraví, kte-
ré samotné nemusí nákaza
zdravotně ohrozit. Minister-
stvo také rozešle všem dospě-
lým pojištěncům dopis,
v němž je požádá o naočková-
ní. „Bude to taková osobnější
prosba. Těm, kteří už naočko-
vaní jsou, poděkujeme, ostat-
ní o vakcinaci požádáme,“ po-
psal Vojtěch, který zmínil
i otevření dalších očkovacích
míst bez registrace v Brně
a Ostravě. ČTK, iDNES.cz

Zákaz prodeje o státních svát-
cích nedopadá na výdejny
e-shopů včetně těch velkých.
Nejvyšší správní soud (NSS)
tento týden vyhověl kasační
stížnosti společnosti Alza.cz
a postavil se tak proti právní-

mu názoru České obchodní
inspekce (ČOI). NSS poukázal
na rozdíly mezi prodejem
zboží přes e-shop a jeho výbě-
rem a koupí v kamenné pro-
dejně. Pokud by měl sváteční
zákaz dopadat i na fyzický vý-

dej zboží objednaného po in-
ternetu, musel by to zákon
výslovně stanovovat. Zákon
však v této otázce mlčí.
Kvůli zákonu o prodejní

době musí o vybraných stát-
ních svátcích zůstat uzavře-

né maloobchodní prodejny
s výjimkou těch s plochou
pod 200 m2, lékáren, benzi-
nek či obchodů na nádražích
a v nemocnicích. Podle NSS
zákaz dopadá jen na situace,
kdy se veškeré fáze prodeje

odehrávají v kamenné prodej-
ně. E-shopy umožňují vybrat
a zaplatit zboží v on-line pro-
středí a převzít je osobně
na výdejně, prostřednictvím
pošty, kurýrních služeb či
přes speciální boxy. ČTK

Očkování. Brzy
čekejte dopis
od Vojtěcha

Covidová čísla dne

266
Laboratoře v Česku ve středu
zjistily dalších 266 případů
covidu. Je to o 52 méně
než o den dříve.

27
V nemocnicích leží s covidem
27 pacientů, dva z nich jsou
ve vážném stavu.

60
Proočkováno první dávkou už
je 60 procent české populace
ve věku od 18 let.

inzerce

E-shopy. O svátcích mohou fungovat



EFI Pivovar je řemeslný pivovar, kte-
rý se nachází ve zrekonstruované
historické budově v centru Brna.
Společně s pivovarskou restaurací
EFI Hostinec je součástí EFI SPA
Hotelu**** Superior.

Naše piva vaříme:
· v různých stylech a chutích
• z nejlepších surovin na trhu
• s maximálním možným

podílem ruční práce
Ochutnáte u nás:
• naše vlajkové lodě v podobě

EFI Desítky či EFI Dvanáctky
• EFI Osmičku – novinku s lehkou

chutí pro pravé letní osvěžení
• pivní speciály

Naše restaurace:
• je zaměřena na tradiční českou

kuchyni v moderním pojetí
• využívá lokální a čerstvé suroviny
• disponuje vlastní zrárnou masa
• nabízí snídaně, polední menu,

stálou i sezónní nabídku
Jídla kuchaři připravují v otevřené
kuchyni, díky níž můžete sledovat
jejich práci, popřípadě Vám rádi
poradí s výběrem jídla.

ŘEMESLNÁ PIVA & ČESKÁ KUCHYNĚ V BRNĚ
+420 515 557 515 • www.efipivovar.cz • nám. 28. října 23

DLUHOPISY E-FINANCE CZ
ZAJIŠTĚNÉ ZÁSTAVNÍM PRÁVEM K NEMOVITOSTEM

INVESTUJEME DO NEMOVITOSTÍ JIŽ 20 LET

Konečné podmínky a prospekt dluhopisů schválený ČNB naleznete na www.e-finance.cz/dluhopisy-informace.
Objednání dluhopisů: www.e-finance.eu nebo  +420 515 555 555

propagační sdělení

4,1% ROČNÍ
ÚROK

Česká národní banka schvaluje prospekt dluhopisového programu pouze z hlediska toho, že splňuje normy týkající se úplnosti, srozumitelnosti a soudržnosti, které ukládá
nařízení (EU) 2017/1129. Toto schválení by se nemělo chápat jako potvrzení kvality cenných papírů, které jsou předmětem tohoto prospektu. Investoři by měli provést své
vlastní posouzení vhodnosti investování do těchto cenných papírů.

Investice od 50 000 Kč Dvouleté dluhopisy
Roční úrok 4,1 % po celou dobu investice
Úrok vyplácený jednou ročně Možnost předčasného splacení

Koncern e-Finance, a.s. v současnosti spravuje investice
do nemovitostí v hodnotě přesahující 1 miliardu korun.
Investiční strategií e-Finance je investovat prostředky získané
z dluhopisů do nákupu a výstavby rezidenčních a komerčních
nemovitostí v atraktivních lokalitách České republiky. Portfolio
investic najdete na www.e-finance.eu. Zastavovaný areál zámku Račice v rámci dluhopisového programu e-Finance CZ

v celkové hodnotě uveřejněné na adrese www.e-finance.eu/zajistene-dluhopisy.
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Vlastní prarodiče
by elektrošmejdi
(snad) nepodvedli.
S „okrádáním“ ci-
zích ale problémy
nemívají. Pro staré
lidi to však předsta-
vuje i zdravotní pro-
blémy.

Dvakrát během jednoho
roku zažil třiaosmdesátiletý
Ladislav setkání s obchodní-
ky s elektřinou. Jednou využi-
li jeho nepřítomnosti a pře-
svědčili manželku, aby pře-
stup k jinému dodavateli po-
depsala. Přitom se podle argu-
mentace elektrošmejda jed-
nalo o to, že jejich elektro-
měr „vyhrál“ nový dodavatel
v jakési energetické soutěži.
„Naštěstí tam byla, i když

drobným písmem, zmínka,

že lze od smlouvy v určitém
termínu odstoupit. Stálo to
hodně telefonování a několik
návštěv v zákaznickém cen-
tru,“ vzpomíná na předloň-
ský zážitek senior z Prahy.
Horší to bylo asi o půl roku

později. Přišlo oznámení, že
dodávku elektřiny přebírá
nová společnost, a kopie „pře-
stupní“ smlouvy s podpisem
jeho ženy. „Nikomu jsem nic
nepodepsala, vůbec to nebyl
můj podpis,“ říká Ladislavo-
va paní. Trvalo několik týd-
nů, včetně výslechů na poli-
cii, než se vše podařilo urov-
nat. Předčasné odstoupení od
smlouvy by je vyšlo na téměř
deset tisíc korun. „Výrazně se
mi v té době zhoršilo astma,
několikměsíců jsem trpěl ne-
spavostí,“ dodává Ladislav.
Kardiologové upozorňují,

že podobné stresové situace
mohou starším lidem s chatr-
nějším zdravím uškodit prá-
vě na stavu jejich srdce.
„Zvláště když je jejich srdce

slabé, dlouhodobě nezvládá
tělo zásobovat dostatečným
množstvímkrve, živin a kyslí-
ku a člověk má diagnostiko-
vané nebezpečí srdečního se-
lhání. Těžký stres v určitých
případech může způsobit zá-
stavu takto oslabeného srd-
ce,“ upozorňuje Aleš Linhart,
přednosta II. interní kliniky
kardiologie a angiologie 1. lé-
kařské fakulty Univerzity Kar-
lovy a Všeobecné fakultní ne-
mocnice v Praze a předseda
České kardiologické společ-
nosti. Obzvláště nebezpečné
jsou podle něho podobné situ-
ace u těch seniorů, kteří se se
srdcem dlouhodobě léčí.
Problém českého prostředí

je, že i na první pohled důvě-
ryhodné a renomované firmy
na trhu energií podivným
způsobem motivují své ob-
chodníky, aby jim naháněli
dušičky. „Mám rodinnou zku-
šenost, když moje maminka
v době, kdy užměla výraznou
kognitivní poruchu a byla zá-

važně nemocná – dva měsíce
před svou smrtí – podepsala
smlouvu o změně dodavatele
elektřiny. Pod záminkou, že
se jedná jen o převzetí infor-
mace. Pro mnohé starší lidi
vzniká stresující situace,“ řek-
la deníku Metro přední česká
gerontoložka Iva Holmerová.

Připomíná, že tito prodejci si
obdobně jako jiné typy „šmej-
dů“ vybírají starší lidi zřejmě
právě proto, že je u nich větší
pravděpodobnost například
kognitivní poruchy. Spoléha-
jí na to, že s větší pravděpo-
dobností se nechají přesvěd-
čit k podpisu. PAVEL HRABICA

inzerce

Podvodníci s elektřinou útočí
na peněženky i zdraví seniorů

Srdce dostává zabrat

Stresové situace vážně poško-
zují orgán, který desítky let
pumpuje do těla krev.

● Srdeční selhání a infarkty se
v Česku řadí k nejčastějším
příčinám úmrtí.

● Chronický stres, kterému
může být podvedený senior
vystavený, přináší bušení
srdce, návaly paniky, nevol-
nosti, třes rukou. Stres může
zvýšit riziko onemocnění
Alzheimerovou chorobou.

Kladivo na šmejdy

2
Na dvě miliardy korun za příš-
tí dva roky si mohou přijít
energošmejdi na smluvních
pokutách při změně dodava-
telů. Ty se pohybují od tisíci-
korun až po desetitisíce. Do-
šlo by k tomu, pokud by Sně-
movna a Senát nestihly pro-
jednat a schválit nový energe-
tický zákon, který jejich čin-
nost výrazně omezuje. Nové
schvalování by se mohlo pro-
táhnout až na dva roky.
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Kvůli pandemii co-
vidu-19 loni výraz-
ně ubylo naočkova-
ných dětí. Vakcíny
proti nemocem
jako záškrt či černý
kašel se nedostaly
k téměř 23 milio-
nům z nich.

„Do konce letošního roku
násmůže potkat absolutní ka-
tastrofa. Zdravotníci se mís-
to běžné prevence soustředi-
li na boj s koronavirem,“ va-
ruje Kate O’Brienová, vakci-
nační expertka Světové zdra-
votnické organizace WHO.
O’Brienová dále uvádí: „Spal-
ničky, jedna z nejvíce nakaž-
livých nemocí na světě, mo-
hou být pro děti mladší pěti
let smrtelné – obzvláště v af-
rických či asijských zemích
se slabým zdravotnictvím.“
Spalničková epidemie se při-
tom již nekontrolovaně roz-
šířila v Pákistánu, Afghá-
nistánu, afrických zemích
Mali a Somálsku nebo v Je-
menu na Arabském polo-
ostrově.
WHO ve své aktuální zprá-

vě vyčíslila, že o první vakci-

nační dávku proti spalnič-
kám přišlo okolo 22,3 milio-
nu dětí, což je nejvíce
od roku 2010.
Spalničky ale nejsou jedi-

nou hrozbou. V roce 2020 ne-
obdrželo všechny tři dávky
vakcíny proti záškrtu, tetanu
a černému kašli 22,7 milionu
dětí. Je to o 3,7 milionu více
než v roce 2019 a nejvyšší
hodnota od roku 2009. Vel-
kou část tohoto počtu tvoří
pouze deset zemí s Indií a Ni-
gérií na prvnímmístě. „Větši-
na z ohrožených dětí navíc
žije ve slumech či v zemích
stižených válečnými konflik-
ty,“ doplňuje Ephrem Leman-
go z organizace UNICEF.
WHOkvůli alarmujícím čís-

lům vyzvala světové společen-

ství , aby příliš brzy neuvolňo-
valo restrikce ohledně dodr-
žování rozestupů a shromaž-
ďování. „Tato proticovidová
opatření mohou zabránit
přenosu spalničkových a dal-
ších patogenů, kterým jde ji-
nak vakcinací zabránit,“ zdů-
raznila vakcinoložka O’Brie-
nová.
Proočkovanost vakcínou

proti záškrtu, tetanu a černé-
mu kašli se v době před pan-
demií dlouhodobě držela
na 86 procentech, v roce
2020 klesla na 83 procent.
V případě vysoce nakažlivých
spalniček, u nichž se proočko-
vanost populace vyžaduje
na 95 procent, obdrželo dru-
hou dávku jen 71 procent
dětí. HAL a ČTK

Souchotiny, úbytě či bílý mor
jsou také názvy tuberkulózy
(TBC), nemoci, jež byla do polo-
viny 20. století po moru a ne-
štovicích hlavní metlou lidstva.

● Boj proti tuberkulóze zahájil
koncem 19. století Robert
Koch, objevitel původce TBC.

● Rozhodující krok přišel až
s vakcínou proti TBC, již vyvi-
nuli francouzští vědci Albert

Calmette a Camille Guérin. Ti
svou vakcínu pojmenovali
BCG. Poprvé byla aplikována
před 100 lety, 18. července
1921.

● Dosud se TBC nepodařilo vy-
mýtit, každoročně na ni ze-
mře 1,5 milionu nemocných.

● V českých zemích se proti TBC
plošně očkovalo od roku 1953
do roku 2010.

Spalničky i záškrt
sužují třetí svět

Sto let od zrodu zásadní vakcíny

Bible mládí slaví kulatiny
Před 70 lety, 16. července 1951, se ke čtenářům dostal ro-
mán Kdo chytá v žitě, který se stal biblí americké mláde-
že 60. let 20. století. Pro jeho autora Jeroma Davida Salin-
gera (na snímku) byl doslova životním dílem – žádný dal-
ší román již nenapsal a poslední povídky vydal v roce
1965. Knihy se celosvětově prodalo více než deset milio-
nů výtisků, v češtině poprvé vyšla v roce 1960. AP

V Moskvě úřadují tropy
Ruskou metropoli sužují rekordní úmorná vedra, rtuť tep-
loměru včera přesáhla 34 stupňů Celsia. Děti z toho mají
nepokrytou radost, což dokazuje momentka z nábřeží
řeky Moskvy. AP

Slovensko bude při vstupu
do země nadále vyžadovat ka-
ranténu od cestujících, kteří
nejsou očkováni proti covi-
du-19. Výjimku z izolace nově
už nebudoumít lidé, kteří do-
stali jen první dávku vakcíny.
Vyplývá to z včerejšího vyjád-
ření ministra zdravotnictví
Vladimíra Lengvarského.
Právě kvůli zmíněné dočas-

né výjimce slovenský ústavní
soud tento týden pozastavil
platnost stávající vyhlášky
hlavního hygienika o karan-

téně. Vyhláška minulý týden
vyvolala protesty lidí i na hra-
nicích s Českem.
Úřady připraví nové naříze-

ní, které začne platit v úvodu
příštího týdne. „Opatření, jak
platila, budou platit nadále.
Budou trochu tvrdší, protože
nebudou rozlišovat mezi prv-
ní dávkou a neočkovaným.
Budeme muset zrušit to, že
lidé, kteří jsou očkováni prv-
ní dávkou, nemuseli jít do ka-
rantény,“ řekl Lengvarský no-
vinářům. ČTK

SANDRA
NOVÁKOVÁ
„Pro svoje tři bratry
jsem byla spíš další
brácha než růže v trní.“

PRÁVĚ
VYCHÁZÍ

každý pátek ZDARMA
TÝDENÍK

Krátce

Varšavě hrozí
unijní trest
Disciplinární režim pol-
ských soudců je v rozpo-
ru s právem Evropské
unie. Ve vleklém sporu
o justiční reformu prosa-
zenou polskou konzerva-
tivní vládou o tom včera
rozhodl Soudní dvůr EU.
Komise EU má mimo
jiné možnost Polsku kvů-
li nedostatkům v soud-
ním systému pozdržet či
zcela zarazit výplatu pe-
něz z mimořádného fon-
du obnovy.

Zachrání Zemi
Čínští vědci plánují vy-
pustit do vesmíru více
než dvě desítky raket
s cílem změnit dráhu
letu planetky Bennu, jež
by se koncem příštího
století mohla přiblížit
k Zemi, i když nebezpečí
střetu je poměrně
malé. ČTK

Změna. Karanténa

PROFIMEDIA.CZ

inzerce



LETNÍ POMOCNÍCI Z LÉKÁRNY
KOMERČNÍ SDĚLENÍ

Pro pravidelnou ušní hygienu doporučujeme vyzkoušet AurisClean
z prémiové řady Da Vinci Academia, který účinně odstraňuje nadměr-
ný ušní maz. Tím preventivně zamezuje tvorbě ušní mazové zátky,
čímž snižuje riziko zánětu ucha. AurisClean funguje na revolučním
principu aktivního kyslíku. Díky němu dochází k odloučení ušního
mazu od kůže zevního zvukovodu. Unikátní složení a pohodlná for-
ma aplikace tohoto zdravotnického prostředku garantuje bezpečné
užívání jak u dospělých, tak i dětí. K dostání ve formě spreje či kapek.

Přibližte se ke svému cíli díky přípravku UniLakt skořice. Tyto vlákni-
nové tablety obsahují probiotickou kulturu a řasu chlorellu, která

napomáhá k upravení trávení a zažívání. V tomto jedinečném do-
plňku stravy naleznete také skořici, jež podporuje odbourávání tuků
a usnadňuje trávení. V neposlední řadě je přípravek obohacen

o vitamin C, který udržuje normální funkci imunitního systému. Prá-
vě ten bývá vlivem nevhodného stravování často oslaben.

Tuto situaci prožila i aktivní Petra, pro
kterou byl její věk pouhým číslem. Vše se
ale změnilo jednoho dne, kdy vyrazila na
celodenní výlet na kole s manželem a s přá-
teli. Než se nadála, musela se kvůli nechtě-
nému úniku moči potupně vrátit zpět. Stud
střídal obavy, ale přesto se Petra nevzdala.
Na doporučení kamarádky si koupila vol-
ně prodejný přípravek IVE InkontinStop,
jenž je nehormonální a je tak primárně

vytvořen pro ženy v menopauze i po
ní. Doplněk stravy IVE obsahuje EFLA –
extrakt ze semen tykve obecné napo-
máhající omezovat únik moči, nutka-
vou potřebu častého močení a zároveň
pozitivně působí na močový měchýř.
Po pravidelném užívání tobolek problé-
my Petry postupně vymizely a dále si
užívá aktivní společenský život.

Čištění uší je důležitou součástí každodenní hygieny.
Na jejich čištění se většinou využívají vatové tyčinky.
Ty však často zatlačují ušní maz hlouběji do zvukovodu,
což může způsobit nepříjemný zánět. Představujeme
vám proto účinnou a bezpečnou revoluci v čištění uší!

Toužíte dosáhnout ideálních křivek, ale přesto se od-
mítáte vzdát všech svých neřestí? Zkuste to tentokrát
jinak. Prozradíme vám efektivní a osvědčený recept, jak
dosáhnout své vysněné postavy.

Snižuje riziko zánětu ucha

Aktivně a šetrně
odstraňuje UŠNÍ MAZ!

Vyřešte inkontinenci stejně jako Petra a ostatní ženy ve vašem okolí. Vsaďte na IVE!

Priessnitz Žíly a cévy MEDICAL 125ml je osvědčený
gel obsahující unikátní složení, díky kterému pronikají
účinné složky snáz ke kapilárním cévám a žilám a pří-
znivě tam působí na jejich pružnost, pevnost a prů-

chodnost. Tento zdravotnický prostředek je ideální
péčí pro nohy bez křečových žil a otoků. Mazání per-
fektně bojuje i s pocitem těžkých a oteklých nohou.

Dlouhé stání či sedavé zaměstnání mají často za následek obtíže s křečovými žilami,
otoky a bolestmi nohou. Pečujte o své nohy bez těchto komplikací. Přinášíme vám
kvalitní péči o nohy bez otoků a křečových žil.

Nechtěný únik moči není nic, co by zralým ženám dodalo na sebevědomí. Naopak
často se stává, že právě kvůli inkontinenci se uzavírají do sebe, trápí se studem a sa-
motou. Společně s ochabnutím svalů pánevního dna, přichází problémy smočovým
měchýřem a rovněž se vytrácí i chuť vést dále intimní život.

Nohy bez křečových žil, otoku
o

a bolesti!

Inkontinence?

Opět ŠTÍHLÁ do plavek

Přib
n

vě

Pro krásné
nohy a lehký

krok.

Chytře
na redukční

dietu!

V podobě tablet nebo
nově sypká směs!

Účinně
a bezpečně
s aktivním
kyslíkem

y
ožmco
vámv

ně
ně
ím
em



www.metro.cz VÍKEND pátek 16. července 2021 08

Německá šéfkuchařská ce-
lebrita Patrik Jaros zavítal
na pár dní do Prahy. Je totiž
spolumajitelem skupiny, kte-
rá v Česku vlastní několik
podniků. „V Praze rád cho-
dím na jídlo za Honzou Pun-
čochářem,“ prozradil deníku
Metro.

V roce 1994 jste byl
nejmladším šéfkuchařem
v Německu, který získal
michelinskou hvězdu.
Bylo vám sedmadvacet.
Bylo to nepopsatelné.

Ihned poté jsem si ale položil
otázku, kam bych se rád dál
posunul. Chtěl jsem více ro-
zumět vínu, začal tvořit ku-
chařské knihy, radit s koncep-
ty a dělal i merchandising
na zakázku.

Jak se od té doby změnila
gastronomie?
Dříve se více věnovalo sku-

tečnému vaření a chuti. Jídlo
muselo chutnat skvěle.
V dnešní době s digitalizací
se vše fotí a sdílí. Kuchařům
se tedy může častěji stát, že
se nechají oslnit dechberoucí
prezentací, ale může jim
něco utéci v těch opravdo-
vých základech. A jídlo, to je
zejména chuť, prezentace je
až na druhémmístě.

Chtěl byste být začínajícím
kuchařem v devadesátých
letech, nebo nyní? Mají to
dnešní kuchaři těžší?
V minulosti byl styl i tón

šéfkuchařů v kuchyni rozhod-
ně přísnější a někdy až ne-
vhodný. V dnešní době mají
mladí kuchaři lepší pod-
mínky, lepší výplaty,
kuchyně jsou dobře vy-
bavené, zvýšila se bez-
pečnost práce a posta-
vení kuchařů se v dů-
sledku mnoha tele-
vizních formátů po-
zitivně změnilo.

Co byste vrátil?
Já se snažím,

aby nikdy nevymi-
zela posedlost
chutí a řemeslo
poctivého vaření.
Tam se moc zkratek
dělat nedá, když chcete
být dobří.

Vytvořil jste koncept
gastra pro Lufthansu.
Mají Němci jiné nároky
než zbytek Evropy?
Ne, v saloncích jsou lidé

z celého světa. Tito hosté
jsou hodně zcestovalí
a mají velká očekávání – ať
už z Německa, nebo ze zbyt-

ku Evropy. Pouze kulinářské
preference se liší. Kulinářské
nabídky jsou proto přizpůso-
bovány každý týden, zejmé-
na podle letových řádů.

Jste spolumajitelem skupi-
ny, která v Česku vlastní
například restauraci Červe-
ný jelen, byl jste tam
na jídle?
Celý koncept jídla a nápojů

jsme vytvořili společně s na-
ším šéfkuchařem Markem
Fichtnerem a jeho týmem.
Byla to týmová práce. Máme
tamnovou, moderní nabídku
využívající tradiční ingre-
dience, která by měla překva-
pit a potěšit všechny naše hos-
ty, zejména ty české. Před za-
hájením jsme s Markem vaři-
li, zkoušeli a hodnotili všech-
na jídla. Pracovali jsme
na tom několik měsíců. Když
se otevřelo, byl jsem s týmem
kuchyně celý měsíc, abych
pomohl zajistit kvalitu, rych-
lost a konzistenci způsobu po-
dávání. Upravili jsme proce-
sy, vyměnili některé pokrmy
a vyškolili kuchaře. Znám
všechna jídla a myslím si, že
kvalita naší kuchyně je
na úrovni kvalitních koncep-
tů v jiných evropskýchmetro-

polích – naopak registruji, že
mnoho evropských restaura-
térů se v současné době
na Prahu dívá více a více.

Co říkáte na české pivo?
Dlouho jsem pil pouze

víno. Až když jsem se začal
vracet do Prahy a Plzně, chuť
na perfektně ošetřené české
pivo se mi vrátila.

Německá a česká kuchyně
jsou si dosti podobné,
ale mají Češi něco,
co v Německu chybí?
Německý spotřebitel je

v současné době velmi mezi-
národně orientovaný. To zna-
mená, že má rád středomoř-
skou, asijskou, zámořskou
a vůbec moderní gastrono-
mii. Odkaz na dobré domácí
vaření se v části společnosti
v Německu ztratil. V České re-
publice je kvalitní domácí va-
ření zakotvené a také jeho
moderní pojetí, o které se
snažíme v Červeném jeleno-
vi, je velmi důležité, protože
je to součást kultury a národ-
ní diferenciace.

Do jakých restaurací v Pra-
ze si vždycky rád zajdete?
Chodím rád za Honzou

Punčochářem, zaMarkemRa-
ditschem a do Manifesta
od Martina Barryho.

Kdy jste odjel z Česka, plá-
nujete se někdy vrátit?
Přestěhoval jsem se s ma-

minkou do Mnichova, když
mi bylo deset let. Nyní žiji
a pracuji v Kolíně nad Rýnem
apomnoha letechmámvplá-
nu se každý měsíc vracet
do Prahy a Plzně. Tyto návra-
ty mě hodně baví, pracuje-
me s kolegy na mnoha
pěkných projektech.
Jsem otevřený všemu,
a když budeme dlouho-
době úspěšní, tak i pře-
sunu do Česka.

Čemu se věnujete
ve volném čase??

Podpoře mladých
talentovaných kucha-
řů organizováním
soutěže Bocuse d’Or

v Německu. Jde o mezi-
národně nejprestižnější

soutěž kuchařů, velké finále
národů se koná každé dva
roky v Lyonu. Právě tam se
objevují nové hvězdy gastro-
nomické scény. Tato událost
spojuje lidi ze všech oblastí
a pro mě byla vždy cestou ke
špičkovým mezinárodním
kuchařům, s mnohými
z nich se dlouhodobě roky
přátelím. PETR HOLEČEK

KOMERČNÍ SDĚLENÍ

Brutal Assault, festival tvrdé
rockové hudby, který se usíd-
lil v pevnosti Josefov v Jaro-
měři, se pro letošek nevzdá-
vá. Akce byla sice přesunuta
na rok 2022, ale i tak se bude
konat jeho zmenšená tříden-
ní verze jménem Josefstadt.
Metalová show proběhne

od čtvrtka 14. srpna do sobo-
ty 16. srpna. „Stejně jako vy
víme, že Brutal Assault je pro
svou atmosféru, dramaturgii
a lokaci jedinečný. A naším cí-
lem pro Josefstadt je, aby váš
zážitek i z tohotomalého Bru-
talu byl stejný jako z jeho
plné verze a nepocítili jste
rozdíl v poskytovaných služ-
bách,“ píší na webu organizá-
toři v čele s Tomášem Fialou.
Takže i pro letošek se chysta-
jí kempy, parkoviště a dopro-
vodné služby. Permanentka
stojí v předprodeji dva tisíce
korun – neváhejte s náku-
pem.
Dosud zveřejněné kapely

jsou například hvězdní
Marduk a Destruction, ale
také bouřlivák Igorr, česká le-
genda Debustrol, ale také Ca-
tastrofy, Conjurer, Distant,
Dordeduh, E-Force, Gride,
Gruzja, Harakiri for the Sky,
Implore, Mental Cruelty,
Mgla či Within Destruction.

Nově oznámily účast kapely
Decapitated, BelzebonG,
Čad, Sick Sinus Syndrome,
MeanMessiah, Avenger Bohe-
myst, Beast Within the
Sound nebo Doomas.
Josefstadt je bývalé jméno

historického pevnostního
města Josefov z osmnáctého
století, které bylo Habsburky
na příkaz císaře Josefa II. vy-
budováno souběžně s Terezí-
nem. Vojenská pevnost poz-
ději sloužila jako nemocnice
pro raněné i jako lágr a byla
po tři století obývána vojen-
skými posádkami, ať šlo o Če-
choslováky, Němce, nebo So-
věty. „Josefov má nezaměni-
telný charakter. Duši. Josefov
pro nás pořadatele není jen
místem, kam umisťujeme
náš festival, proto sem už
taky několik let pevnost jezdí-
me opravovat. Josefov jako
malé město je pro pořádání
festivalu výjimečná lokace.
Pětiúhelníkové bastionové
opevnění, šachty a jeden
z nejrozsáhlejších podzem-
ních systémů v Evropě, spous-
ta uliček, náměstí a přidruže-
ných prostor je unikátní
a rozlehlý komplex koncipo-
vaný pro dvaačtyřicet tisíc ti-
síc lidí, “ píší nadšeně organi-
zátoři. HOP

www.kosmas.cz

Toto je první a zároveň jediná
kniha pojednávající o Ellen
Bjarneboové, známé jako „Řeznice
z Malé Barmy“. Inspektor
Barbarotti je vzhledem ke své
rodinné situaci pověřen, aby
se podíval na starý nevyřešený
případ, který leží v policejním
archivu v Kymlinge. Jenže pokud
nemá na kusy rozsekanou oběť
vraždy z roku 1989 na svědomí
Ellen Bjarneboová, která byla za
tento čin odsouzena a odpykala

si jedenáct let ve vězení, tak kdo
tedy? Inspektor Barbarotti je
nucen vydat se na cestu Švéd-
skem, která ho od statku poblíž
Kymlinge, kterému se říká Malá
Barma, zavede až k odlehlému
penzionu v horách. Další napí-
navý příběh od trojnásobného
držitele ceny Nejlepší švédský
krimiromán Hakena Nessera.

TIP NA DOBRÉ
ČTENÍ

Toto je první a zároveň jediná 
kniha pojednávající o Ellen 
Bjarneboové, známé jako „Řeznice 
z Malé Barmy“. Inspektor 
Barbarotti je vzhledem ke své 
rodinné situaci pověřen, aby 
se podíval na starý nevyřešený 

si jedenáct let ve vězení, tak kdo 
tedy? Inspektor Barbarotti je 
nucen vydat se na cestu Švéd-
skem, která ho od statku poblíž 

TIP NA DOBRÉ 

ŘEZNICE
Z MALÉ
BARMY
HAKAN NESSER

„Dnes se jídlo spíš
fotí, než vaří“

Malý Brutal. Josefov
zaburácí tři dny
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Uzavírání kvůli pandemii akvaparku
v Čestlicích paradoxně pomohlo – vše
je opraveno a byl čas připravit nové
služby. „Ovšem na druhou stranu
jsme s každým zavřeným dnem přišli
o milion korun, stát nám příliš nepo-
mohl,“ říká generální ředitelka Aqua-
palace Praha Vladana Horáková.

Jak jste tedy využili odstávky?
Nucené odstávky byly tři, celkem tr-

vala uzavírka z nařízení vlády tři sta
dní. V jarní uzavírce 2020 jsme nain-
vestovali do areálu bezmála osmdesát
milionů, mysleli jsme, že podobná si-
tuace s uzavřeným provozem se už ni-
kdy nebude opakovat. Opravili jsme
celé technologické zázemí, kudy nor-
málně proudí 24 hodin 365 dní v roce
voda. Vybudovali jsme v Paláci pokla-
dů zcela nový vodní bar s vířivkami,
vyměnili podlahové plochy ve vod-
ních palácích a osadili jsme v celém
areálu obrovské množství živé tropic-
ké zeleně. Další uzavírky pro nás už
byly šokující, vylepšovali jsme už jen
dekorace a věnovali se inovacím pře-
devším v Saunovém světě.

Budou tam probíhat stále více
oblíbené ceremoniály?
Ano, úpravou vznikla další velká Ce-

remoniální sauna, která má techniku
smnoha efekty pro podkreslení scéná-
řů ceremoniálů. Naši sauna masteři
připravují každou půlhodinu pro ná-
vštěvníky speciální programy – řízené
meditace, ceremoniály, peelingy
nebo čajové či kouřové rituály. Sauno-
vý svět je s osmnácti různými sauna-
mi, zahradou s vířivkami a dvěma opa-
lovacími terasami největší v Česku.

I Divoká řeka je unikátem díky své
délce. Co konkrétně jste udělali
pro její větší bezpečnost?
Atrakce je udělána tak, aby byla nej-

větší a nejdivočejší evropskou vodní
atrakcí. Její bezpečnost je garantová-
na jednak certifikovanou modelací
tvaru a dále každoroční obnovou
a kontrolou povrchu. Nebezpečí děla-
jí především neukáznění návštěvníci,
kteří někdy úmyslně nedodržují pravi-
dla. Proto je koryto řeky neustále mo-
nitorováno kamerami a vždy přítom-
ným plavčíkem. Často nás totiž pře-
kvapí rodiče, kteří nastoupí na atrak-
ci s malými dětmi, kterým rozhodně
není tato atrakce určena. Zažili jsme
i situaci, kdy matka vhodila do řeky
své dvouleté dítě a sama se šla pěšky
podívat k dojezdu. To už byl náš plav-
čík ale dávno ve vodě, dítko vylovil
a hledal, komu patří.

Jaké ztráty si uzavírky vyžádaly?
Každým uzavřeným dnem jsme při-

šli o jeden milion denně. Takto struč-
ně lze vyjádřit ztrátu na tržbách. Bylo
to šílené, navíc za celý rok 2020 stát

nepřišel s žádnou kompenzací za uza-
vírku pro wellness centra a bazény,
které jsou z typu provozu energeticky
velmi náročnými provozy, a to para-
doxně i v době uzavírky. Dalším obrov-
ským nákladem byly mzdy zaměst-
nanců. Nikoho jsme nepropustili, pro-
tože tak skvělý tým bychom už nepo-
skládali. Měsíčně jsme dotovali mzdy
zhruba třemi miliony korun nad rá-
mec dotace Antivirus.

Loni jste přišli s jízdami na toboga-
nech s nasazenými 3D brýlemi,
jak se to ujalo?
Loni to byl evropský i český unikát,

nabízeli jsme virtuální realitu nejen
na toboganu, ale vybudovali jsme spo-
lu s VR Avatar velkou hernu s pěti hra-
cími kójemi přímo pod bazénem s vl-
nobitím. Obojí je opět v provozu a těší
se stále velkému zájmu.

Jaký je nyní stav vzácných druhů
ryb v akváriích mezi barem a bazé-
nem s teplou vodou?
Naše korálové rybičky se mají

dobře. Bylo jim tři sta dní smutno bez
návštěvníků, takže nyní mají opět ra-
dost, když je děti obdivují přímo
z 35 °C teplého Coralového bazénu, je-
hož stěny jsou právě akvárii tvořeny.

Bude stále možnost potápění
v jámě? I tady jsou novinky?
Potápěčská jáma je v provozu a na-

bízí super zážitek. Provozuje ji společ-
nost Divers Direct, v nabídce mají
mnoho typů zkušebních ponorů či
kurzů potápění. V obchůdku ve vstup-
ní hale akvaparku si můžete zakoupit
i potřebné vybavení. PETR HOLEČEK

„Každým dnem
jsme odepsali
jeden milion“

Vladana Horáková AQUAPALACE

IN
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Počasí

„Stop! Vjezd na zebru
povoluji pouze

očkovaným řidičům.“

VLADIMÍR CEKOTA
Facebook
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1. žmolek (zast.)
2. evropské platidlo
3. želatinový bonbon (-u)
4. biograf

5. nemrtvé
6. opak „hodně“
7. studenti
8. název hl. s

ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

16.00 Zavolejte porodní se-
střičky VI (8/8)

16.55 Cestománie
17.30 AZ-kvíz
18.00 Události v regionech
18.25 Toulky Českem budouc-

nosti
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.10 Dešťová víla
21.50 Všechnopárty
22.45 Profesionálové
23.40 Kriminalista
00.40 AZ-kvíz
01.10 Toulavá kamera
01.40 Objektiv
02.15 Dobré ráno
04.50 Hobby naší doby – letní

speciál

16.35 Sousedé
17.00 Prohnilí
18.45 Podivuhodná Korea (1/2)
19.40 Postřehy odjinud
19.50 Zprávy v českém znako-

vém jazyce
20.00 HraběMonte Christo

(1/2)
21.40 Náhlá zkouška
23.40 Letecké katastrofy
00.25 Gomora IV (4/12)
01.10 Osudové dny 1. světové

války (2/3)
02.00 Stopy, fakta, tajemství
02.30 Češi v obnažení
02.55 Abeceda komunistických

zločinů
03.10 Sabotáž
03.35 Zachraňmemoudrou sovu

16.00 Můj přítel Monk II (6)
17.00 Odpolední Televizní no-

viny, Sportovní noviny
17.25 Co na to Češi
18.15 Hospoda (29, 30)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Co ste hasiči (2)

Bažina. Komediální seriál (ČR,
2021)

21.25 Kameňák
22.40 Con Air

Akční thriller (USA, 1997)
00.55 Můj přítel Monk II (5, 6)
02.30 Krok za krokem III (17)
03.05 Co na to Češi
03.45 Ordinace v růžové za-

hradě 2 (988)
04.45 Novashopping

16.50 Policie v akci
17.50 Prostřeno!
18.55 HLAVNÍ ZPRÁVY
19.40 Krimi zprávy
19.55 SHOWTIME
20.15 Máme rádi Česko

Zábavní pořad
22.00 Bouřlivé víno

Komedie (ČR, 1976)
01.10 Komisař Rex III (10)

Anděl se čtyřmi tlapkami.
Krimiseriál (N/Rak., 1996)

03.10 Policie Hamburk V (20)
Okouzlení. Krimiseriál
(N, 2010)

04.05 Policie Hamburk V (21)
Muži jsou prasata. Krimiseriál
(N, 2010)

05.40 Pohoda u krbu

08.00 O BLACK: MORNIN’
09.00 O BLACK: TRUESCHOOL
10.00 REWIND: 5. ELEMENT
12.00 O BLACK: LATINO
13.00 O BLACK:WORKIN’
15.00 O BLACK LIST SPECIAL
16.00 O BLACK: CHILLIN’
16.30 ÓČKO E-SPORT
16.40 O BLACK: CHILLIN’
17.00 O BLACK: FRESH

Jen ty nejaktuálnější klipy,
které rezonují světem
black music

18.00 O BLACK: US TOP CHART
19.00 TRIPLESHOT Session
20.00 REWIND: 5. ELEMENT
21.00 BLACK SPIN HITS
22.15 O BLACK: CZ & SK
0.00 Óčko flirt

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Luštěnka

Sudoku

TV tipy
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Česká překážkářka
není kvůli problé-
mům s achilovkou
v dobré formě.

Dvojnásobná mistryně světa
na 400 metrů překážek Zuza-
na Hejnová nepojede
na olympijské hry v Tokiu.
Kvůli achilovce nemohla tré-
novat a není v dobré formě.
Čtyřiatřicetiletá atletka letos
kvůli zranění zad a achilovky
vůbec nezávodila. V kariéře
chce ale pokračovat.
Šampionka z let 2013

a 2015 se na olympijské hry
kvalifikovala splněním ostré-
ho limitu mezinárodní fede-
race v roce 2019. I když
v olympijské sezoně vůbec
nevyběhla, svaz ji zařadil
do týmu. Už při odhlášení
z mistrovství republiky ale
Hejnová avizovala, že
na olympiádu nechce odjet

za každou cenu. Včera ozná-
mila, že svou účast vzdává.
„Kvůli achilovce jsem ne-

mohla v posledních týdnech
skoro chodit, natož pořádně
trénovat. Neříká se mi to leh-
ko, ale rozhodla jsem se, že
nebudu závodit v Tokiu. Už
se cítím výrazně líp, ale abys-
te reprezentovali na olympij-
ských hrách, musíte být v top
formě. A v ní nejsem,“ uvedla
na Facebooku. Nebyla by kon-
kurenceschopná.
„Je mi to líto, strašně jsem

se těšila. Ale jsem realista

a jen tak na výlet nechci jez-
dit. Všem našim sportovcům
držímpalce a přeju jim, ať při-
vezou svůj výsledek snů. Já se
teď soustředím na to, abych
byla co nejdřív fit,“ doplnila
svěřenkyně Dany Jandové.
Z vrcholové atletiky takhle

odcházet nechce. „Kariéru
ještě nekončím, zkusím závo-
dit. Děkuju všem, co zamnou
stojí a podporují mě, vážím si
toho,“ dodala. Hejnová má
za sebou tři olympijské účas-
ti. Jejím maximem je bronz
z Londýna 2012. ČTK

Zuzana Hejnová MAFRA

Hejnová se vzdala
účasti v Tokiu

Chtějí titul
Fotbalisté pražské Sparty
podle generálního ředitele
Františka Čupra vstoupí do
nové sezony s cílem získat
po osmi letech titul. V ev-
ropských pohárech se chtě-
jí stejně jako v minulém
ročníku probojovat do zá-
kladní skupiny a ideálně
z ní postoupit. V uplynulé
sezoně se Sparta po čty-
řech letech představila
v hlavní fázi evropských po-
hárů. V Evropské lize v kon-
kurenci AC Milán, pozdější-
ho šampiona francouzské
ligy Lille a Celtiku Glasgow
skončila třetí. V úterý čeká
svěřence Pavla Vrby (na
snímku) úvodní duel dru-
hého předkola Ligy mistrů
na hřišti Rapidu Vídeň. ČTK

Čtvrtkařce Barboře Malíkové
se nelíbí situace v domácí atle-
tice. Zkritizovala ji na In-
stagramu poté, co na mistrov-
ství Evropy do 23 let v Tallin-
nu navzdory svým problémo-
vým achilovkám čelila tlaku,
aby běžela i rozběh štafety.
Za krajankou Ladou Vondro-
vou vybojovala stříbro v indivi-
duálním závodu na 400 metrů
a tvrdí, že zátěž dalších dvou

běhů za den už by její tělo asi
nevydrželo. Český atletický
svaz s ní chce situaci řešit
osobně. Devatenáctiletá Malí-
ková reagovala ve středu.
„Myslela jsem si, že atletika je
spravedlivý, krásný sport, kde
politiky je poskrovnu. Posled-
ní dobou vnímám opak,“ na-
psala. Stěžovala si, že lidé ko-
lem atletiky neberou ohledy
na zdraví závodníků. ČTK

Postup Siniakové
Kateřina Siniaková po-
stoupila na tenisovém tur-
naji Prague Open do čtvrt-
finále. Pátá nasazená hráč-
ka vyřadila ve druhém
kole krajanku Terezu
Smitkovou, v dohrávce
středečního zápasu získa-
la potřebný game a zvítě-
zila 2:6, 7:6, 6:3. Barbora
Krejčíková dohrála 2. kolo
až po uzávěrce vydání.

Na ligu pět tisíc
Od nové sezony první
a druhé fotbalové ligy se
zvýší povolený počet divá-
ků na stadionech. Všude
bude moci být pět tisíc pří-
znivců, někde i více. Na
zápasy mistrovské Slavie
bude moci do Edenu té-
měř deset tisíc fanoušků.
Diváci budou muset dolo-
žit bezinfekčnost a v hle-
dišti mít respirátory.

Fenomén Pogačar
Včerejší 18. etapu cyklis-
tického závodu Tour de
France vyhrál v horách
Slovinec Tadej Pogačar
a dál vede průběžné pořa-
dí. Francouzská policie už
ve středu večer provedla
razii v hotelu stáje Ba-
hrajn Victorious. Důvo-
dem podle úřadu státního
zástupce v Marseille bylo
podezření z dopingu. ČTK

Kladno bude hrát v azylu
Hokejisty Kladna posílí pro nadcházející extraligovou se-
zonu šest hráčů ze zámoří. U týmu bude poprvé v historii
působit i kanadský trenér Jeff Paul, který bude asisten-
tem hlavního kouče Davida Čermáka. Dres Rytířů nově
obléknou brankář Landon Bow, obránci Jake Dotchin,
Cody Donaghey, Kyle Wood a útočníci Daniel Ciampini
s Dannym Kristem. Středočeši zároveň oznámili, že při re-
konstrukci stadionu budou hrát domácí zápasy zřejmě
v Chomutově. Je pravděpodobné, že tam stráví celou se-
zonu. Majitel kladenského klubu Jaromír Jágr (na snímku
s novým dresem Rytířů), který v únoru oslaví padesátku,
se už více přesouvá do manažerské role. „Už se nepova-
žuju za hráče, který bude zápasy rozhodovat,“ dodal. ČTK

Práce - nabídka
• Bartoň a Partner s.r.o. při-
jme zaměstnance na pracovní
pozici Strážný s místem výko-
nu práce v Lutíně.
Zkrácený úvazek v nepřetrži-
tém provozu. Nástup možný
ihned. Mzda 106,- Kč/hod.
Kontakt: paní Halouzková, tel:
734596039.236823

• Bartoň a Partner s.r.o. při-
jme zaměstnance na pozici
Strážný na HPP s místem výko-
nu práce v Litovli, zkrácený
úvazek, nepřetržitý provoz,
12-ti hodinové směny. Nástup
možný od 1.8.2021. Mzda od
106,- Kč/hodina. Kontakt: Paní
Halouzková: 734596039. 237412

Ostatní
• Prodám společnost s.r.o. za-
loženou r. 2017, sídlo v Praze
1. Bez dluhů. Účet ve Fio ban-
ce. Cena 10000 Kč + poplatek
za přepis u notáře.
Tel. 608228811237325

Cheruyiot nakonec jede

Mílař Timothy Cheruyiot
z Keni se představí na OH.

● Do nominace mu pomohlo
vyřazení Kamara Etianga
a Moitalela Mpoke Naadoki-
ly. Nesplnili limit mimosou-
těžních kontrol na doping.

Čísla dne

37
V tolika letech ukončil nizo-
zemský fotbalista Arjen Rob-
ben profesionální kariéru. Vi-
cemistr světa z roku 2010 na-
posledy hrál za Groningen.

2022
Zimní olympijské hry 2022
v Pekingu budou pravděpo-
dobně posledním závodem
krasobruslaře Michala Březi-
ny. Pro jednatřicetiletého čes-
kého reprezentanta to budou
už čtvrté olympijské hry. Bře-
zina se v Kalifornii chystá
na osmnáctou závodní sezo-
nu. Ta bude zřejmě poslední.

Malíková. Kritizovala
poměry v české atletice

Krátce

Kancelář řádkové inzerce: Václavské
náměstí 1, palác koruna, Praha 1




